
SREČANJE Z GROSUPELJČANI

Potrebno je veliko
sodelovanje

Občina Grosuplje in občina Vič-Rudnik imata
poleg skupnih OZD (IMP Livar, TOZD Pose-
stva, itd.) še vrsto skupnih komunalnih in drugih
stičnih točk. Sodelovanje med sosedi pri razrešc-
vanju skupnih problemov ter izmenjava izkušenj
so zato nujno potrebni. Tako so se 27. maja
srečali na Viču predstavnild izvršnih svetov, ob-
činske skupščine in občinskih družbenopolitičnih
organizacij obeh občin. Med obiskom so se udele-
žili otvoritve novih prostorov IGO na Koprski
ulici, bili pa so še v Tobačni tovarni in na farmi
Gmajnice.

V prvem tromesečju se je v občini Vič-Rudnik,
po besedah predsednika njenega izvršnega sveta
Jožeta Vučemila, celotni prihodek povečal za 35
odstotkov, dohodek za 28, akumulacija za 28 in
izgube za 74 odstotkov v primerjavi z enakim
obdobjem lani. Število izgubarjev je od 9 narastlo
na sedanjih 14. Tobačna tovarna, ki ie največji
izgubar naj bi letos prišla na pozitivne stevilke, je
pa tudi nekaj takih (Ljubljanske opekarne, Ko-
munalno podjetje...), kjer se bodo razmere še
zaostrovale. Izvoz je večji za 26 odstotkov. Za-
skrbljujoč je poiožaj na področju osebnih dohod-
kov, saj so bile OZD bolj disciplinirane, kot je
bilo pričakovati in sedaj bodo tu nujne nekatere
korekcije.

»Podobne odstotke imamo tudi v Grosupljem,
le izgub v gospodarstvu nimamo,« je dejal predse-
dnik grosupeljskega IS Franc Gruden. Izvoz je
bistveno večji, res pa je, da je bil v preteklosti
pičel. V gospodarstvu z osebnimi dohodki ni te-
žav, pač pa je le teh precej v otroškem varstvu,
šolstvu in zdravstvu. Tu bo s \. junijem opravlje-
na korekcija. V kmetijstvu so rezultati ugodni. S
težavami v TOZD Posestva, ki ima svoje farme v
obeh občinah pa se bomo skušali sami spopasti in
jih razrešiti. IMP Livar se dogovarja o povezova-
nju z Unitasom. Če bodo pogovori uspešni, bo
nujen dogovor o livarni barvnih kovin, ki je sedaj
na Viču. V Grosupljem bodo v juniju dokončali
načrte za vodovod, ki bo povezoval tudi Turjak. S
sredstvi vodovcdnega sistema Sevnik pa bo zago-
tovljena voda tudi v višketn delu Vina. Dogovori
o ureditvi pokopališča za Šmarje in Škofljico so v
teku, prav tako ni večjih težav pri gradnji telefon-
skega omrežja med Laščami in Turjakom na od-
seku, ki teče skozi grosupeljsko občino. Grosu-
peljska DO Tabor ima prioritetno nalogo zgraditi
trgovino na Škofljici.

Neskladja pri tobaku
V Tobačni tovarni, ki ima 112 letno tradicijo, je

v 7 TOZD zaposlenih 2200 delavcev. Nekaj
TOZD je tudi v drugih republikah. Na celotni
prihodek lani, ki je znašal 7,54 milijarde dinarjev
je bilo 6 milijard davka. Težave imajo, ker se cene
tobaka in cigaret zaradi neusklajenih davkov ne
ujemajo. Lani so tako imeli 330 milijonov din
izpada dohodka. Z veliko odrekanja doma ter
pomočjo družbenopolitične skupnosti pa je bilo
ob zaključku le 100 milijonov din izgube. Že v
letošnjih prvih treh mesecih pa je bila le ta 900
milijonov. Z novimi cenami naj bi izgubo pokrili v
devetih mesecih. Da do podobnih problemov ne
bi več prihajalo bi bila nujna sprememba sistema
davka. Sicer pa marsikaj pove podatek, da je
povprečni OD v Tobačni tovarni 12.000 din me-
sečno kar je za kakih 20 odstotkov pod povpreč-
jem gospodarstva SRS.

Krave »molzejo« izgubo
Ljubljanske mlekarne TOZD Posestva imajo v

občini Grosuplje farmi v Boštanju in Grosupljem,
v občini Vič-Rudnik pa na Bokalcih in na Gmaj-
nicah. Za letos načrtujejo 18,5 milijard prihodka,
kar pa bodo verjetno presegli. Na Gmajnicah
imajo skupno 266 krav. Mlečnost je 4250 litrov
letno na kravo. Na Bokalcih pa se bližajo sloven-
skemu rekordu z 21 litri dnevno na kravo. Uspehe
dosegajo predvsem z boljšo krmo in selekcijo
živine. V aprilu so na farmi Gmajnice pridelali pri
litru mleka 23 par izgube, v Boštanju pa 1,20 par.
Izgubo skušajo pokrivati s svojo poljedelsko in
gozdarsko proizvodnjo. Trenutno največji pro-
blem je pomanjkanje beljakovinske krme. Sicer
pa imajo na Gmajnicah (v Boštanju je obratno)
dobro urejeno porodnišnico pa toliko slabšo hla-
dilnico. »Sicer pa dmžbenega kmetijstva ne bi
smeli toliko napadati, saj dosega zavidljive rezul-
tate,« je še tnenil ob obisku direktor TOZD Pose-
stva Franci Zalar.

Pogovori predstavnikov obeh sosednjih občin
so nakazali vrsto vprašanj, ki jih morajo skupno
razreševati, obenem pa tudi vrsto možnosti za še
tesnejše sodelovanje. Taki pogovori bodo v pri-
hodnje prav gotovo še potrebnejši.
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